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Zápis č. 7 
ze zasedání Komise Rady Libereckého pro adaptaci na změnu klimatu 

konané dne 27. 9. 2023 od 14:00 hod. 

na Krajském úřadě Libereckého kraje – zasedácí sál č. 111 

Přítomní: 

1. Ing. Jiří Klápště 

2. Bc. Václav Židek 

3. RNDr. Jakub Horecký – ONLINE (distančně) 

4. Bc. Jaroslav Křepel  

5. Ing. Michal Křejčí 

6. MVDr. David Nejedlo – ONLINE (distančně) 

7. Ing. Petr Meduna 

8. Ing. arch. Petr Klápště, Ph.D.  

9. MUDr. Anna Kšírová 

10. RNDr. Jitka Šádková 

  
Omluveni: 

11. Ing. Petr Dobrovský 

12. Ing. Tomáš Maček 

13. Ing. Lukáš Řádek 

14. Ing. Ludvík Řičář 

15. Mgr. Petr Staněk 

 

Nepřítomni: 

16. Mgr. Jan Korytář 

17. Ing. Miroslav Kudrna 

18. Ing. Ivan Novotný 

 

Hosté: 

1. Martin Půta 

2. Ing. Julie Mokrá, Ph.D. 

3. MUDr. František Očenáš, MBA 

4. PhDr. Alena Riegerová  

5. Mgr. Jiří Tůma 

6. Ing. Petr Čech 

7. Ing. Gabriela Šípková 

8. Ing. Kamila Madejová 
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Program: 

 

Zahájení Ing. Jiří Klápště 

1. Představení sítě Global Green and Healthy Hospitals Ing. Julie Mokrá, Ph.D. 

2. Poskytnutí dotací z programu 6.5 Podpora městské 

mobility formou sdílených kol v rámci Dotačního fondu 

LK v roce 2023 

Ing. Petr Čech 

3. Možnosti rozvoje cyklodopravy v rámci územního 

plánování Libereckého kraje (doplňující diskuse 

k vyjádření OÚPSŘ k usnesení komise č. 7/VI/23/AK/1) 

Ing. Gabriela Šípková 

4. Průběžné informace ke koordinaci AP KLIMA LK Ing. Kamila Madejová 

5. Různé  

Závěr Ing. Jiří Klápště 

 

 

Zahájení  

Jednání komise se uskutečnilo v zasedacím sálu č. 111 v budově Krajského úřadu Libereckého 

kraje. Jednání zahájil a řídil Ing. Jiří Klápště, předseda Komise RLK pro adaptaci na změnu 

klimatu (dále jen „Komise). V úvodu přivítal přítomné členy a hosty. Předseda následně 

konstatoval, že Komise je usnášeníschopná. Předseda otevřel diskusi k návrhu programu, který 

obdrželi členové Komise v pozvánce. Přítomní členové komise schválili program a komise 

zahájila projednávání jednotlivých bodů. 

 

Bod č. 1 - Představení sítě Global Green and Healthy Hospitals 

Julie Mokrá nejprve přiblížila aktuální dopady změny klimatu se již projevují i v ČR (např. vlny 

veder, zvýšený výskyt nových onemocnění – klíšťová encefalitida, západonilská horečka, 

Leptospira). Na vlny veder nejsou zdravotnická zařízení připravena. WHO zdůrazňuje 

4 základní požadavky pro poskytování bezpečné a kvalitní péče v konetxtu současných 

environmentálních výzev – personální zabezpečení, udržitelnost v oblasti energií, technická 

infrastruktura, udržitelné a bezpečné nakládání s vodou.  

 

Následně představila Global Green and Healthy Hospitals (dále jen GGHH). Jedná se o největší 

síť zaměřenou na udržitelné zdravotnictví na světě, která se zaměřuje na zájmy a potřeby 

specialistů z oblasti udržitelného zdravotnictví. Toto celosvětové sdružení má více než 

1 500 členů v 75 zemích, kteří zastupují zájmy více než 60 000 nemocnic a zdravotnických 

center. Nejsou vyžadovány žádné členské příspěvky ani jiné poplatky. Kontaktní osoba 

by se měla odborně orientovat v řešené problematice a nutná je znalost anglického jazyka. 

 

Aktivní zapojení v této síti může pomáhat v ESRS (Evropské standardy pro podávání zpráv 

o udržitelnosti) a pro LK i v plnění Akčního plánu adaptace na změnu klimatu v podmínkách 

LK v oblasti E. Sociální a zdravotní dopady, krizové řízení. 

 

Prezentace je přílohou č. 1. 
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Diskuse: 

V rámci diskuse bylo upřesňováno, co zahrnuje podíl energií a budov na dekarbonizaci 

zdravotnictví. U budov je řešen pasivní standard budov a další infrastruktury – udržitelný 

provoz. V Libereckém kraji již proběhla přednáška k představení GGHH na jednání kolegia 

Krajské nemocnice Liberec. KNL hodlá téma udržitelnosti řešit aktivně – do sítě GGHH 

se plánuje zapojit. Odboru zdravotnictví bylo navrženo předložit toto téma k projednání 

i ve Výboru zdravotnictví. Je plánován informační seminář pro všechna lůžková zařízení. 

Přednášející upozornila na to, že nestačí do GGHH vstoupit, ale klíčové je nejen čerpat 

informace a zkušenosti, a nastavit si plán a téma udržitelnosti aktivně posouvat. Samotné 

členství tedy není řešením, může být prvním krokem. Dále byla oceňována snaha GGHH 

propojovat adaptaci a mitigaci. Vyzdvihován byl i cíl udržitelného hospodaření s vodou. 

Doporučeno bylo řešit kombinaci technických prvků s přírodními (například zastínění oken, 

ale i výsadbu stromů). Padlo doporučení financovat řešení udržitelného zdravotnictví 

na regionální úrovni ve spolupráci s TUL např. prostřednictvím výzev TAČR. 

 

Návrh usnesení č. 1 

Komise Rady Libereckého kraje pro adaptaci na změnu klimatu 

doporučuje 

vstup Krajské nemocnice Liberec do sítě Global Green and Healthy Hospitals a začít aktivně 

využívat informačních zdrojů pro aktivní naplňování udržitelného zdravotnictví. 

 

VÝSLEDEK HLASOVÁNÍ 

Pro: 10 (všichni přítomní) Proti: Zdržel se:  Přijato 

 

 

Bod č. 2 - Poskytnutí dotací z programu 6.5 Podpora městské mobility formou sdílených 

kol v rámci Dotačního fondu LK v roce 2023 

Účelem podpory programu 6.5 je zvýšení bezpečnosti bezmotorové dopravy, podpora rozvoje 

cyklodopravy. Celkový finanční objem určený pro toto letošní vyhlášení programu je 

3.000.000 Kč. Byly podány 2 žádostí o dotaci – žadateli jsou Statutární město Jablonec 

nad Nisou a Statutární město Liberec. Obě žádosti mohou být podpořeny, a to v plné výši, 

protože splnily podmínky vyhlášeného programu. Výbor dopravy 22.8.2023 jako hodnotící 

orgán doporučil orgánům kraje k rozhodnutí rozdělení alokací dle předloženého návrhu. 

Na jednání zastupitelstva kraje byly obě dotace schváleny. Celkové výdaje projektů jsou 

2.299.172 Kč a požadovaná výše dotace je 1.000.000 Kč. V rezervě programu zůstanou 

2.000.000 Kč. Realizace podpořených projektů je dle podmínek vyhlášení programu možná 

v období 1. 1. 2023 – 31. 12. 2023.  

 

Diskuse: 

P. Klápště doplnil zkušenosti ze strany žadatel SML Jablonec nad Nisou. Navrhováno bylo 

pilotní propojení Liberce a Jablonce prostřednictvím sdílených elektrokol. Dále byl navrhován 

informační seminář pro obce. 
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Bod č. 3 – Možnosti rozvoje cyklodopravy v rámci územního plánování Libereckého kraje 

Ing. Šípková doporučila řešit koridory cyklodopravy konkrétně v územně plánovacích 

dokumentacích obcí. Řešení v rámci Zásad územního rozvoje Libereckého kraje není ze strany 

kraje vnímáno jako vhodně použitelné, zejména protože ZÚR je v jiném měřítku. Na silnicích 

II. a III. třídy nelze vymezit cyklostezku jako veřejně prospěšnou stavbu. Ing. Šípková 

upozornila, že obce mohou po kraji požadovat uhrazení nákladů na změnu územní plánovací 

dokumentace z podnětu ZÚR. 

 

Diskuse: 

Diskutováno bylo, zda by v rámci ZÚR neměli být řešeny hlavní páteřní cyklostezky. Jako 

řešení se nabízí textové řešení v ZÚR. Nutné je s obcemi v této věci aktivně komunikovat. 

Cyklodoprava již není vnímána pouze jako cykloturistika a je třeba nabídnout cyklistickou 

infrastrukturu, aby mohla být v dopravě více využívána. Hlavním nástrojem mohou být územně 

analytické podklady. Prvním krokem může být zpracování prověřovacích studií. 

 

Návrh usnesení č. 2 

Komise Rady Libereckého kraje pro adaptaci na změnu klimatu 

doporučuje 

radě kraje zpracování prověřovací studie regionálně významných bezpečných úseků cyklo 

propojení v Libereckém kraji. 

 

VÝSLEDEK HLASOVÁNÍ 

Pro: 10 (všichni přítomní) Proti: Zdržel se:  Přijato 

 

 

Bod č. 4 – Průběžné informace ke koordinaci AP KLIMA LK 

Ing. Madejová pozvala členy komise k účasti na plánovaném semináři s exkurzí v oblasti 

adaptace obcí i krajiny na změnu klimatu v Libereckém kraji, který proběhne 5. 10. 2023 

(pozvánka byla zaslána v materiálech k projednání).  

 

Dále je plánováno předložit komisi k projednání vyhodnocení plnění AP KLIMA LK a jeho 

indikátorů v období 2021-2022. 

 

Diskuse: 

- 

 

Bod č. 4 – Různé 

• Informace k přípravě Fond adaptace krajiny a sídel – s ohledem na připomínky dalších 

odborů KÚ se příprava trochu prodlouží (je třeba konzultace s MVn a úpravy). 

V příštím roce bude tedy klasicky vyhlášen program 8.6 v rámci Dotačního fondu LK. 

• Výstava architektonického návrhu MŠ u přehrady v Jablonci n. N. 19. 9. – 10. 10.  2023 

v Eurocentru JBC (zadání zakázky proběhlo včetně hodnocení udržitelnosti) - Na jaře 

2023 uspořádalo statutární město Jablonec nad Nisou architektonickou soutěž Mateřská 

škola U Přehrady, z níž v červnu odborná porota vybrala tři nejlepší návrhy a další tři 

odměněné. Všech 28 odevzdaných návrhů bude možné zhlédnout v rámci výstavy v 

Eurocentru. 

https://www.kulturajablonec.cz/akce/vystava-navrhu-architektonicke-souteze-materska-skola-u-prehrady/
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Návrhy do programu následujících jednání: 

• Podmínky vyhlášení programu 8.6 v rámci DFLK v roce 2024 

• Šilberská + Lánský – objednávky odborného poradenství obcím v oblasti MZI adaptace 

na změnu klimatu 

• Šilberská – objednávka odborného poradenství Městu Jablonec nad Nisou v oblasti MZI 

a adaptace na změnu klimatu 

• IPUR – objednávka odborného poradenství Městu Lomnice nad Popelkou v oblasti MZI 

a adaptace na změnu klimatu 

 

 

 

 

 

 

……………………………………… 

Ing. Jiří Klápště 

předseda Komise Rady Libereckého kraje pro adaptaci na změnu klimatu 

 

 

Zapsala: Ing. Tereza Pokorná, 

tajemník Komise Rady Libereckého kraje pro adaptaci na změnu klimatu 

 


